
Geachte raadsleden, 
 
Ik ben zeer verheugd om te lezen dat de gemeente Rheden de houtstook in de gemeente 
wil inperken. Ook wij ervaren al jarenlang ernstige overlast door houtkachels van meerdere 
buren, die als bijverwarming (geen hoofdverwarming) en voor de sfeer worden gebruikt. De 
buren stoken met uitzondering van de zomermaanden vrijwel iedere dag van ‘s ochtends tot 
‘s avonds en hebben helaas geen begrip voor de ervaren overlast. De houtstook beperkt 
onze vrijheid rondom ons huis enorm. 
 
Uit eigen metingen stijgt de hoeveelheid fijnstof (PM2.5) vanaf de start van de houtstook op 
ons perceel direct met minimaal een factor 5 tot meer dan 15 (afhankelijk van de 
windrichting). De fijnstofwaarden door de houtstook die ik op ons perceel veelvuldig meet 
varieren tussen de 50 en 90 µm/m3 PM2.5 alleen veroorzaakt door de houtstook van de 
buren. Deze fijnstofwaarden zijn zeer hoog (ter vergelijk de WHO advieswaarde (2021) is 5 
µm/m3 PM2.5). 
Verder kan ik uit eigen ervaring in onze straat melden dat het verschil tussen de ervaren 
overlast van een oudere houtkachel en een ECO design 2022 houtkachel minimaal is, beide 
zorgen voor (ultra)fijnstof en geur overlast. 
 
De consequenties voor de gezondheid zijn uitgebreid onderzocht door het RIVM & GGD en 
zijn significant. Ik maak mij ernstig zorgen over de effecten van deze houtstook op onze 
gezondheid. Daarnaast merk ik in  de afgelopen jaren een grote toename van 
de houtstook in het algemeen, het is er helaas bijna altijd. 
 
Naast niet stoken bij code rood en oranje op de stookwijzer is het voorgestelde tijdvenster 
(bijv. alleen stoken tussen 16:00 en 24:00 uur en geheel niet tussen april en september) 
absoluut nodig om de lokaal ervaren overlast te verminderen. Immers anders zullen de 
frequent stokers (onze buren) bij code geel van ‘s ochtend tot ‘s avonds gewoon gaan 
stoken. Het huis moet dan alsnog hermetisch worden afgesloten. Ventileren van het huis en 
in de tuin verblijven, is er dan helaas nog steeds niet bij. 
 
Voor het snel, effectief en kostenefficient controleren van het houtstook verbod zouden ook 
drones met warmtebeeldcamera ingezet kunnen worden. Inmiddels worden drones voor 
allerlei toepassingen gebruikt. Het is relatief eenvoudig om een drone een warme 
schoorsteenpijp te laten detecteren en direct handhaving erop af te sturen bij steekproeven 
vanuit de gemeente. Deze methode is heel effectief om hele wijken en dorpen snel in beeld 
te hebben qua houtstook. 
 
Voor de gezondheid van de inwoners van de gemeente Rheden, het terugdringen van het 
fijnstofniveau en om de overlast lokaal in de wijken te verminderen, is dit een zeer goed 
voorstel. Hoewel ik voor een algeheel verbod op houtstook ben, is dit een goed compromis 
tussen inwoners die willen stoken en inwoners die een verbod op houtstook willen. 
Ik hoop dat de gemeenteraad het voorstel toepassen stookwijzer (niet stoken bij code rood 
en oranje) met een tijdvenster (alleen stoken tussen 16:00 en 24:00 uur en geheel niet 
tussen april en september) kan goedkeuren en daarmee haar inwoners de mogelijkheid tot 
het inademen van schone lucht geeft! 
 
Hoogachtend, 
 

 




